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Találkozóra hívták 
a Szentivánéjit 

A Zsótér Sándor ren-
dezésében, Oberfrank 
Péter dirigálásával feb-
ruárban bemutatott Brit-
ten-operát, a Szentiván-
éji álmot hivták meg a 
Szegedi Nemzeti Szinház 
idei produkciói közül az 
országos szinházi talál-
k o z ó r a - hangzott el 
tegnap a Royal Szálló-
ban a szegedi teátrum 
vezetőinek sajtótájékoz-
tatóján, ahol a hónap 
két bemutatóját, a Fals-
taffot és a Carmina Bu-
ranát ajánlották. 

A jeles prózai rendező, 
Valló Péter - aki ősszel a 
Dühöngő i f j ú ságo t vi t te 
színre a Kamara-Tantuszban 
- állítja színpadra a nagy-
színházban Verdi utolsó ope-
ráját, a Falstaffot. Nem ez az 
első találkozása a műfajjal, 
korábban az Operaházban 
már nagy sikert aratot t a 
Lammermoori Luciával, né-
hány hete pedig az Erkel 
Színházban a Manón Lesca-
ut-val. A Falstaff próbái már 
egy hete tartanak, Valló Pé-
ter nagy kihívásnak tartja a 
darab színrevitelét, mert Bo-
ito librettója színdarabként is 
megállja a helyét, Verdi mu-
zsikája pedig zseniális. Valló 
nemcsak a kedves, joviális 
hedonistát szeretné megmu-
tatni Falstaffban, hanem azt 
a tragikus hőst is, akinek rá 
kell döbbennie, hogy eljárt 
felette az idő. A címszerepet 
a lak í tó Gregor József fe l 
most dolgozik először, de 
már néhány nap után kije-
lentette: világjáró basszis-
tánk nemcsak nagyszerű mű-
vész, hanem kivételes ember 
is. 

Oberfrank Péter zeneigaz-

gató úgy fogalmazott: a Ver-
di szelleméhez is hű Fals-
taff-produkcióval visszatér a 
társulat a szegedi operaját-
szás legszebb hagyományai-
hoz. Az előadás nagy egyé-
niségekre is épít, ugyanak-
kor kiaknázza az operaegy-
üttes erényeit. A címszerep-
ben Gregor József mellett a 
kiváló szegedi baritonista, 
Gyimesi Kálmán is bemutat-
kozik, aki néhány éve már 
operettszériát csinált Fals-
taffként, Debrecenben. A to-
vábbi szerepekben többek 
között Véghelyi Gábort, Ti-
mothy Bentch-t, Mukk Jó-
zsefet, Drucker Pétert, Vajda 
Júl iá t , Keszei Borbálá t , 
Szonda Évát, Altorjay Ta-
mást és Gábor Gézát láthatja 
a közönség. 

A Szegedi Kortárs Balett 
képviselői ugyan nem voltak 
jelen, de Korognai Károly 
főigazgató-főrendező arról is 
tájékoztatott , hogy április 
19-én új produkcióval jelent-
kezik az együttes nagyszín-
házban: Carl Orff Carmina 
Buranájára Juronics Tamás 
készít koreográfiát. A díszle-
tet és a jelmezeket Molnár 
Zsuzsa tervezi , a további 
szegedi előadások április 20-
án és 21-én lesznek. Az or-
szágos színházi fesztiválra, 
amit június közepén Pécsett 
rendeznek meg, idén For-
gách András dramaturg, drá-
maíró válogatta ki a produk-
ciókat. A Szegedi Nemzeti 
Színházat a Zsótér Sándor 
rendezésében, Oberfrank Pé-
ter dirigálásával februárban 
bemutatott Britten-opera, a 
Szentivánéji álom képviseli. 
A darabot a pécsi vendégjá-
ték előtt június 2-án Szege-
den is újra műsorra tűzik. 

H. Zs. 

Vinkler -
Szegeden is 

Munkatársunktól 
A múlt heti, kecskeméti pre-

mier után ma, 17 órakor, a sze-
gedi városháza dísztermében 
is bemutatják Muladi Brigitta: 
Vinkler László és Szuromi Pál: 
Stiláris metamorfózisok -
Vinkler László írásai című 
könyvét. Bevezetőt mond és az 
1980-ban elhunyt szegedi fes-
tőművész, esztéta és főiskolai 
tanár életművét dr. Ványai Éva 
alpolgármester méltatja. Közre-
működnek: Rácz Rita és Rácz 
Tibor, a Szegedi Nemzeti Szín-
ház színművészei. 

Ki tud többet? 
DM-informóció 

Ki tud többet a nemzetközi 
szervezetekről? címmel szer-
vez vetélkedőt a Szegedi 
Biztonságpolitikai Központ. 
Szombaton délután fél 1 -kor a 
Tisza Szálló koncerttermében 
Csongrád megyei középisko-
lák vetélkednek egymással. A 
győztes csapat négynapos 
brüsszeli utat kap jutalmul, 
amelynek keretében ellátogat-
nak majd a m,ons-i NATO-
központba. A második helye-
zett csapat 100, míg a harma-
dik 75 ezer forint értékű 
könyvjutalomban részesül. 

Húsvéti koncert 
Munkatársunktól 

Április 5-én, csütörtökön 
19.30-kor Köszönteni jöttünk 
szent keresztfa - a nagyböjt 
népi liturgiája címmel kezdő-
dik a Villő Énekegyüttes nép-
dalműsora az alsóvárosi feren-
ces templomban. Az előadás 
anyagát magyar nyelvű népé-
nekek, énekelt imádságok, arc-
haikus népi imádságok és latin 
nyelvű liturgikus énekek al-
kotják. 

Nem traffipax, metearológiai állomás 

Feketedobozok a hidakon 
Csongrád megyében nem 

kell aggódniuk a hidakon au-
tózóknak, legalább is amiatt 
nem, hogy az oszlopokra sze-
relt dobozok traffipaxot rejte-
nek. A feketedobozokban 
ugyanis meteorológiai miniál-
lomásokat helyeztek el. A 
műszerek figyelik és rögzítik 
a hidakon az időjárási viszo-
nyokat, s az adatokat a inter-
neten keresztül továbbítják az 
Állami Közútkezelő Kht. szá-
mítógépeire. 

- Csak a rendőrségnek áll 
jogában mérni a sebességet, s 
mi sehova nem tettünk ki a 
városban önműködő berende-
zéseket, a híresztelés egyszerű 
kacsa - nyilatkozta Kovács 
Mihály alezredes, a Csongrád 
Megyei Rendőr-főkapitány-
ság közlekedésrendészeti osz-
tályvezetője. Kovács ezzel cá-
folta azokat az állításokat, 
amelyek szerint traffipaxokat 
szereltek fel a megye hídjaira. 

Az alezredes egyúttal el-
árulta, hogy a megye útjain 
gyorsan haladók nem szágul-
dozhatnak büntetlenül, rájuk 
kamerás emberek vadásznak, 
akiket sokan bámészkodó tus-
ristáknak vélnek, pedig civil 
ruhás rendőrök. 

- A dobozokban meteoro-
lógiai miniállomások működ-
nek, amelyek a hidakon figye-
lik és rögzítik az időjárási vi-
szonyokat - tájékoztatta la-
punkat Kárász József, a 
Csongrád Megyei Állami Kö-
zútkezelő Kht. forgalomsza-
bályozási és hálózatkezelési 
osztályvezetője. A műszerek 
az interneten keresztül továb-
bítják az adatokat az Állami 
Közútkezelő Kht. számítógé-
peire. 

K. T. Fent a doboz, lent a forgalom. (Fotó: Karnok Csaba) 

Teljesítményfokozókat 
csempészett 

Tabletták 
a pótkerék alatt 

Összesen 7600 darab Efedrint foglaltak le 
a vámosok. (Fotó: Schmidt Andrea) 

Bosnyák f ia ta lember t 
kapcsoltak le tegnap hajnal-
ban a röszkei határátkelőn a 
vámosok. A pénzügyőr gya-
núsnak talál ta az osztrák 
rendszámú BMW-vel érkező 
E. S. viselkedését, ezért jár-
művét tüzetesen átvizsgálta. 
A pótkerék üregéből, a hátsó 
ülés és a szőnyeg alatti rej-
tekhelyről 2900 darab Efed-
rin tabletta és 50 ampulla fo-
lyadék került elő - tájékoz-
tatta lapunkat Csóti Gábor 
főhadnagy, a vámhivatal ve-
zetőhelyettese. 

A hajnali órákban megin-
dították az eljárást a bosnyák 
á l lampolgár ra l szemben. 

Ahogy kivilágosodott, a ha-
tárátkelőn, az egyik fenyőfa 
tövében egy csomagra buk-
kantak, amelyben újabb 4 
ezer 700 darab Efedrint ta-
láltak, amit vélhetően E. S. 
rej tet t el a fa tövében. A 
vizsgála tok k ider í te t ték , 
hogy a tabletta és a folyadék 
nem minősül kábítószernek, 
teljesítményfokozóról van 
szó, ám forgalmazása enge-
délyhez kötött. A gyanúsítot-
tal szemben nemzetközileg 
ellenőrzött termékek és tech-
nológiák forgalmazására vo-
natkozó kötelezettség meg-
szegése miatt folyik eljárás. 

V. F. S. 

Szűk kalkuláció a Korondi utcára 

Repedező rendelő 
Talán nem történik 

addig tragédia az újsze-
gedi Korondi utcai orvo-
si rendelőben, ameddig 
az ö n k o r m á n y z a t az 
épület további sorsát il-
lető megoldást keresi. A 
rendelő az utóbbi hetek-
ben is produkált olyan 
„tüneteket" , amelyek 
félelemre adnak okot, 
hiszen a a kémény meg-
dőlése és a friss repedé-
sek arra utalnak, hogy 
az épület mozog. Az ön-
kormányzat nem ad in-
formációt, pedig a sze-
gedi polgárok egy ré-
szének gyógyitóhelyéről 
van szó. 

Ha a figyelmeztető jelek 
csak néhány hete lennének 
láthatóak, észlelhetőek, ak-
kor esetleg elfogadható len-
ne, hogy nem történhetett 
még mentőintézkedés, de a 
Korondi utcai rendelő már 
évek óta inog. A falak több-
ujjnyi repedései, a padozat 
egyene t l ensége i , a f e l ső 
szintről az alsó mennyezeté-
be szivárgó szennyvíz nem 
új keletű. A Korondi utcá-
ban több éve vá l ságos a 
helyzet. Közel 3 évvel ez-
előtt, 1998-ban készült is 
statikai vélemény, amiben 
rögzítették a hibákat, s azt, 
hogy az épület süllyed, a 
közművek tönkrementek, a 
szennyvíz az épület alá fo-
lyik. Aztán nem történt sem-
mi, „csak" a ház mállik to-
vább. 

Nemcsak az épület adta 
szorgosan jeleit annak, hogy 
súlyos beteg, hanem az ott 
dolgozó orvosok is. Ők ta-

valy augusztusban levelet 
küldtek a polgármesteri hi-
vatalnak, az IKV-nak és a 
háziorvosi szolgálat vezető-
jének, amiben leírták, hogy 
életveszélyes épületben gyó-
gyítanak. Intézkedés gya-
nánt akkor annyi történt , 
hogy a rendelő egyik pontját 
aládúcolták. Eltelt több mint 
fél év, amikor újabb jelzés 
érkezett az épületből. Né-
hány héttel ezelőtt lezuhant 
egy szennyvízzel telt lámpa-
bura, ami után a tisztiorvosi 
szolgálat azonnali hatállyal 
felfüggesztette a gyermek-
rendelő működését. A tiszti-
orvosi szolgálat április 5-éig 
adott határidőt az önkor-
mányzatnak arra, hogy az 
átmenetileg a 10 négyzetmé-
teres védőnői szobába tele-
pített gyermekorvosi rende-
lőt - amelyről akkor a városi 
tisztifőorvos, Hunyadi Ildi-
kó azt mondta, hogy gyógyí-
tómunkára nem alkalmas -
megfelelő helyre költöztes-
sék. A határidő ma jár le, a 
t i s z t i főo rvos tegnap azt 
mondta lapunknak: helyszí-
ni szemlét tart, de az önkor-
mányzat kérésére valószínű-
leg meghosszabbítja az ere-
deti határidőt, mert a város 
még nem talált megoldást 
sem a Korondi utcai épület 
gyermekrendelőjének, sem 
pedig az ott működő többi 
rendelőnek az elhelyezésére. 

Azt nem sikerült megtud-
nunk, hogy mit végzett a ön-
kormányzat az eltelt néhány 
hét alatt, mert a városüze-
mel te tés i i roda veze tő je , 
Kaprinainé Rádi Gizella ér-
deklődésünkre annyit mon-
dott, hogy csak a közgyűlés 

döntése utáni sajtótájékozta-
tón adnak információt a Ko-
rondi utcai rendelőről. így 
nem tudhatjuk azt sem, vé-
geztek-e feltárást az épület 
alatt, mert szakértők szerint 
csak így lehet(ne) a pontos 
diagnózist felállítani. 

A lapunk birtokában levő 
közgyűlési előterjesztésben 
az szerepel, hogy 15 millió 
forintos költségvetéssel hoz-
nák rendbe a Korondi utcai 
rendelőt. A rendelőintézet 
igazgatója, Gaál István sze-
rint ennyi pénzből nem lehet 
a hibákat orvosolni , mint 
ahogyan az egyik Ko-
rondi utcai háziorvos, Szabó 
László szerint sem elég ez 
az összeg. 

A Korondi utcában mű-
ködő 9 rendelő elhelyezésé-
ről sincs még döntés, így azt 
sem lehet tudni, végleges 
vagy csak ideiglenes helyet 
keresnek a rendelőknek és 
az ott dolgozó orvosoknak. 
A kiköl tözte tésnek addig 
kellene megtörténnie, amed-
dig nem dől össze a Korondi 
utcai épület. 

• 
Az egészségügyi bizott-

ság tegnapi ülésén tárgyalta 
volna meg a Korondi utcai 
rendelővel kapcsolatos pol-
gármesteri előterjesztést, ám 
az ülés kezdetén Péter Szil-
veszter bizottsági elnök be-
je len te t t e : Bartha László 
polgármester v isszavonta 
e lőter jesztését . A polgár-
mestert egyéb irányú elfog-
laltsága miatt nem értük el, 
üzenetet hagytunk számára, 
magyarázatára lapzártánkig 
vártunk. 

Kalocsai Katal in 

Solymosi professzor 
hetvenéves 

Emberi kapcsolatokról, tu-
dományos eredményekről, 
kutatói magatartásformákról, 
politikai elkötelezettségről 
folyt az a beszélgetés, ame-
lyen a hetvenéves Solymosi 
Frigyes kémiaprofesszor, a 
Szegedi Akadémiai Bizottság 
elnöke villantotta fel életének 
eddigi fontosabb epizódjait. 
Az Akadémikusok nyakkendő 
nélkül című programsorozat 
részeként rendezett beszélge-
tésből az érdeklődők megtud-
hatták, hogy a szilárd anya-
gokban lejátszódó folyamatok 
vizsgálata indította el a tudóst 
a nemzetközi hírnév irányába. 
Ezt követően a katalitikus fo-
lyamatokkal kezdett foglal-

kozni, és munkatársaival mo-
dem felületvizsgáló laborató-
riumot hozott létre. 

Solymosi Frigyesnek ab-
ban is szerepe volt, hogy a 
magyar természettudományos 
életben elterjedt a teljesítmé-
nyek mérésére az Egyesült 
Államokból átvett módszer, 
még ha elfogadtatása nem is 
vo l t k ö n n y ű . T u d o m á n y p o l i t i -
kai témájú újságcikkei kap-
csán a professzor elmondta: 
támogató kritikáival azt kí-
vánta elérni, hogy a jelenleg 
kormányzó jobbközép koalí-
ció vegye észre a kutatás-fej-
lesztés fontosságát és több 
pénzt költsön erre a területre. 

H. Sz. 

llnnep a főiskola 
olasz tanszékén 

Az SZTE Juhász Gyula Fő-
iskolai Karának Olasz Tanszé-
ke fennálásának 10. évforduló-
ja alkalmából olasz nyelvű 
nemzetközi tudományos kon-
ferenciát rendez a héten. Az 
ünnepélyes megnyitón megje-
lent Giovan Battista Verdame, 
az Olasz Köztársaság magyar-
országi nagykövete, Giorgio 
Pressburger, a Magyarországi 
Olasz Kultúrintézet igazgatója, 
valamint dr. Galambos Gábor. 
az SZTE JGYTFK főigazgató-
ja. Verdame nagykövet nyitó-
beszédében örömét fejezte ki, 
hogy jelen lehet ezen a szüle-
tésnapon, annál is inkább, mi-
vel ez is azt bizonyítja: jól 
döntöttek, mikor városunkat 
választották az új olasz kultu-

rális központ székhelyéül. A 
kétnapos tudományos ülésen 
két szekcióban tartják meg 
előadásukat a különböző ma-
gyar és olasz egyetemekről, 
főiskolákról érkezett kutatók. 
Érkeztek vendégek Pécsről, 
Debrecenből, Budapestről, 
Szombathelyről és Veszprém-
ből, valamint a Római La Sa-
pienza, a trieszti és az udinei 
egyetemről. A felszólalások 
témája igen változatos: az 
olasz digitális irodalomtól, a 
trieszti és a magyar nyelv köz-
ti lexikális egyezésektől egész 
a glottodidaktikáig. 

(A nagykövettel készült in-
terjúnkat lapunk egy későbbi 
számában olvashatják.) 

Wagner Anikó 


